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PROTOKÓŁ  Nr 6/2024 
posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,   
które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  

 w dniu 9 grudnia 2024 roku, o godz. 15.00 
 

 
Prowadzący obrady          -  Paweł Górak  – Przewodniczący Komisji 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
6 członków Komisji, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
Porządek posiedzenia: 
 

 
1. Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 20265-2030.  

 
2. Zaopiniowanie projektu budżetu powiatu na 2025 rok w działach dotyczących prac 

Komisji. 
 

3. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku obrad – Zaopiniowanie projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 20265-2030.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przygotowany projekt Wieloletniej 
Prognozy Finansowej obejmuje lata 2025-2030. Dokument został przygotowany zgodnie z 
wytycznymi, które są określone przez Ministra Finansów, zakłada wzrost o wskaźniki 
makroekonomiczne dochodów na poszczególne lata łącznie z 2025 rokiem. Mając na uwadze 
spełnienie kryterium realistyczności prognozy założono wzrost dochodów bieżących o 
wskaźnik inflacji średniorocznej na lata: 2025 o 5%, a na 2030 o 2,5% . Powiedziała, że rok 
2025 jest zgodny z uchwałą budżetową, kolejne lata są założone wskaźnikiem wzrostu, te 
zadania, które są realizowane w wykazie przedsięwzięć na lata gdzie nie ma wykazu 
przedsięwzięć założono wydatki inwestycyjne po to żeby ten dokument był realistyczny tak 
jak określa to ustawa o finansach publicznych. Poinformowała, że do WPF i do uchwały 
budżetowej otrzymali już opinie RIO. Opinie są pozytywne, nie ma żadnych uwag do 
przygotowanych projektów, są to dokumenty, które stanowią podstawę do przyjęcia WPF jak 
i uchwały na przyszły rok przez Radę Powiatu. Przygotowane są zgodnie z obowiązującymi 
przepisami, zabezpieczają wszystkie zadania, które są nałożone na Powiat do realizacji. Stan 
zadłużenia na koniec 2025 roku, jeżeli Zarząd zdecyduje o zaciągnięciu planowanego kredytu 
będzie to kwota 11.000.000 zł. Stan zadłużenia jest na niskim, bezpiecznym poziomie. Jeżeli 
takiego kredytu nie będą zaciągać to stan zadłużenia na koniec tego roku będzie wynosił 
6.000.000 zł a na koniec przyszłego roku 4.000.000 zł. 
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Komisja przy 5 głosach za, 1 wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 
uchwały. 

 
 
Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku obrad – Zaopiniowanie projektu budżetu powiatu 
na 2025 rok w działach dotyczących prac Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że Zarząd rozpoczął prace nad 
budżetem już we wrześniu i przyjął założenia do budżetu, założył wskaźnik wzrostu inflacji o 
5%. Po wyłączeniu jednorazowych dofinansowań, wszystkie jednostki złożył plany finansowe 
zabezpieczając wzrost wydatków bieżących 5%. Również do wydatków bieżących założono 
wzrost wynagrodzeń dla wszystkich pracowników jednostek budżetowych, poza 
nauczycielami. Założono wzrost wynagrodzeń średnio na etat o 300 zł plus wysługa i takie 
środki zostały zabezpieczone w budżecie. W pierwszej kolejności wyrównano wynagrodzenia 
osób do minimalnego wynagrodzenia. Wzrost minimalnego wynagrodzenia od 1 stycznia jest 
o 366 zł i będzie wynosiło 4.666,00 zł. Skutek finansowy tych działań jest ponad 9 mln zł, 
które musiały być zabezpieczone w budżecie. Zarząd pracując nad budżetem przeanalizował 
wszystkie zgłoszone potrzeby zarówno w zakresie wydatków bieżących jak również 
wydatków inwestycyjnych. Przede wszystkim założył bieżące funkcjonowanie jednostek 
budżetowych powiatu jak również realizację zadań, które są nałożone na powiat. Dodatkowo 
zabezpieczył potrzeby w zakresie remontów i innych zadań inwestycyjnych. Dochody 
budżetu powiatu założono, w wysokości 284.814.244,30 złote, tj. 101,1% przewidywanego 
wykonania w roku bieżącym. Z tego dochody inwestycyjne tj. kwota prawie 20 mln zł. 
Wydatki budżetowe na rok 2025 Zarząd Powiatu zaplanował w wysokości 288.072.581,78 
złotych, tj. 96,3% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Z tego wydatki bieżące tj. 
215.121.000 zł. a wydatki majątkowe stanowią kwotę 72.951.392,79 złote. W tej kwocie 
założona jest rezerwa celowa w kwocie 10 mln zł. Jeśli chodzi o dodatkowe środki to 
zabezpieczono rezerwy, które wynikają z ustawy o finansach publicznych, rezerwa ogólna to 
jest w wysokości 2.400.000 zł zabezpieczona obligatoryjną rezerwę  celową na zarządzanie 
kryzysowe 500.000,00 zł. Również 500.000,00 zł zabezpieczono na odprawy emerytalne dla 
pracowników i to są rezerwy, które tworzą rok rocznie. Utworzona też jest rezerwa 3 mln zł 
na pochodne i wynagrodzenia dla  nauczycieli. Przy takim kształcie budżetu, deficyt wynosi 
3.258.000, 00 zł  tj. 1,1% planowanych wydatków czyli jest na niskim poziomie, czyli strona 
dochodowa jest bardzo wysoka.  
Działy , które dotyczą pracy komisji to: 
Strona dochodowa: 

W dziale 600 - transport i łączność zaplanowano dochody w wysokości 
10.787.523,30 złote, tj. 40,6% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one ze 
środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na realizację zadania pn. „Rozbudowa drogi 
powiatowej nr 3560W Ruda Wielka – Dąbrówka Warszawska – gmina Wierzbica” w kwocie 
3.581.006,27 złotych, Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 
na realizację zadania pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 3539W Radom – Gębarzów – 
Polany (II etap) – gmina Kowala, Skaryszew, Wierzbica w kwocie 4.163.243,03 złote, dotacji 
z tytułu pomocy finansowej z gmin  na realizację zadań bieżących i inwestycyjnych w kwocie 
1.500.000 złotych, a także z opłat za zajęcie pasa drogowego i przejazd pojazdów 
ponadnormatywnych w kwocie 1.496.000 złotych oraz odsetek od nieterminowych wpłat 
należności i kosztów upomnień, odsetek od środków na rachunku bankowym i zwrotu 
wypłaconego odszkodowania w kwocie 47.274 złote. 

W przewidywanym wykonaniu występują głównie dotacje i środki w łącznej kwocie 
25.097.414,01 złotych, w tym: dotacje z tytułu pomocy finansowej w kwocie 6.951.081 
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złotych, środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 13.583.091,01 złotych, 
środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w kwocie 
4.163.242 złote i dotacje z samorządu województwa w kwocie 400.000 złotych. Na 2025 rok 
zaplanowane zostały dochody z pomocy finansowej z gmin i ww. funduszy na realizację 
zadań dwuletnich, natomiast pozostałe środki będą wprowadzone do budżetu w trakcie roku 
po ich pozyskaniu i podpisaniu stosownych umów. 
 

W dziale 750 - administracja publiczna zaplanowano dochody w wysokości 
1.267.561,80 złotych, tj. 118,8% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one 
z dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań rządowych w kwocie 25.822 złote, 
dotacji na realizację projektu unijnego pn. „Wdrożenie systemu zarządzania bezpieczeństwem 
informacji w Starostwie Powiatowym w Radomiu wraz z zakupem oprogramowania i 
urządzeń informatycznych” w kwocie 595.000 złotych oraz dochodów własnych powiatu w 
kwocie 646.739,80 złotych. Dochody własne pochodzą z: odsetek od środków na rachunkach 
bankowych (500.639,80 złotych), najmu pomieszczeń w budynku Starostwa (80.000 złotych), 
opłat za rozmowy telefoniczne od wynajmujących pomieszczenia oraz świadczonych usług 
poligraficznych (6.100 złotych), wynagrodzenia dla płatnika z tytułu wypłacanych świadczeń 
z ubezpieczenia chorobowego przekazywanych terminowo do ZUS i z tytułu zaliczek na 
podatek dochodowy przekazywanych terminowo do Urzędu Skarbowego oraz 
współfinansowania kosztów zatrudnienia pracownika w Wydziale Komunikacji Filia Pionki 
(45.000 złotych) i opłat za karty wędkarskie, holowanie i parkowanie pojazdów (15.000 
złotych). 

Wyższe dochody w stosunku do przewidywanego wykonania wynikają głównie z 
zaplanowania na 2025 rok dochodów na realizację ww. projektu unijnego. 

  
W dziale 752 – obrona narodowa zaplanowano dochody w wysokości 161.200 

złotych, tj. 135,5% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one z dotacji 
celowej z budżetu państwa na realizację zadań rządowych w zakresie kwalifikacji wojskowej. 

Wyższy plan dochodów w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z wyższej 
dotacji na realizację zadań rządowych. 
 
 W dziale 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowano dochody w kwocie 439.488 
złotych, tj. 104,1% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one z dotacji 
celowej z budżetu państwa na realizację zadań rządowych w zakresie świadczenia 
nieodpłatnej pomocy prawnej. 

Wyższy plan dochodów w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z wyższej 
dotacji na realizację zadań rządowych. 
 
Strona wydatkowa: 

 
W dziale 600 – transport i łączność zaplanowano wydatki w kwocie 56.457.415,49 

złotych, tj.  87,0% przewidywanego wykonania roku bieżącego.  
Wydatki w tym dziale przeznaczone są na rozbudowę, przebudowę, remonty i bieżące 
utrzymanie dróg powiatowych oraz organizację publicznego transportu zbiorowego. Na 
wydatki majątkowe przeznaczono kwotę 43.825.705,49 złotych na realizację zadań 
inwestycyjnych. Zakres rzeczowy zadań inwestycyjnych drogowych na 2025 rok obejmuje: 
- Rozbudowa drogi powiatowej nr 1715W Brzóza-Radom – gmina Jastrzębia – dokumentacja 

projektowa na rozbudowę drogi na odcinku dł. ok. 13,5 km w związku z budową ścieżki 
pieszo-rowerowej – gmina Jastrzębia,   
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- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3503W Młódnice-Jarosławice-Cerekiew-Radom - gmina 
Zakrzew, Przytyk, Wolanów – dokumentacja projektowa na rozbudowę drogi na odcinku dł. 
ok. 7,3 km wraz z budową ścieżki pieszo-rowerowej  - gmina Zakrzew, Przytyk, Wolanów, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3512W Urbanów-Stare Zawady-Jedlińsk– gmina Jedlińsk 
– rozbudowa drogi na odcinku dł. 6 880 m. - gmina Jedlińsk, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3518W Wola Goryńska-Stare Mąkosy-Jedlnia z rozbiórką 
istniejącego mostu i budową nowego obiektu mostowego na rzece Radomce w m. Mąkosy 
Stare - gmina Jastrzębia – budowa obiektu mostowego z rozbudową drogi na odcinku dł. 
555,80 m.  - gmina Jastrzębia, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3518W Wola Goryńska-Stare Mąkosy-Jedlnia od m. 
Zadobrze do drogi woj. 737 - gmina Pionki – dokumentacja projektowa na rozbudowę drogi 
odcinek długości ok. 3,5 km (od m. Zadobrze do dr. woj. 737)  - gmina Pionki, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3523W Jedlnia-Sokoły-Pionki – gmina Pionki – 
dokumentacja projektowa na rozbudowę drogi, odcinek długości ok. 3,5 km (od dr. woj. 737 
do przejazdu kolejowego) - gmina Pionki, 

- Przebudowa drogi powiatowej nr 3524W Jedlnia Letnisko-Czarna – gmina Jedlnia Letnisko, 
Pionki – przebudowa drogi na odcinku dł. 733 m. IV etap – gmina Jedlnia Letnisko, Pionki, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3533W Kłonówek-Rawica – gmina Skaryszew, Gózd – 
dokumentacja projektowa na rozbudowę drogi, odcinek długości ok. 5,5 km (przez 
miejscowości Kłonówek, Kłonówek Kolonia, Kłonów) - gmina Skaryszew, Gózd, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3539W Radom-Gębarzów-Polany – (II i III etap) – gmina 
Kowala, Skaryszew, Wierzbica – rozbudowa drogi powiatowej na odcinku długości 1 730 m 
od łuku do m. Bardzice (II etap) – gmina Skaryszew i Kowala (dofinansowanie w ramach 
Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych) i rozbudowa drogi 
powiatowej na odcinku długości 5 559 m. od m. Bardzice do Zalesic (III etap)  - gmina 
Kowala, Skaryszew, Wierzbica, 

- Budowa ścieżki pieszo-rowerowej w ramach rozbudowy drogi powiatowej nr 3540W 
Parznice-Skaryszew – gmina Kowala, Skaryszew – budowa ścieżki pieszo-rowerowej w 
ramach rozbudowy drogi powiatowej nr 3540W Parznice-Skaryszew – gmina Skaryszew, 

- Przebudowa drogi powiatowej nr 3553W Gr. woj.-Jasieniec Iłżecki Górny–Pastwiska 
polegająca na budowie chodnika w m. Nowy Jasieniec Iłżecki – gmina Iłża – dokumentacja 
projektowa na przebudowę drogi polegającej na budowie chodnika odcinek długości ok. 1,7 
km  - gmina Iłża,  

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3554W Gr. woj. – Seredzice-Iłża – gmina Iłża – 
rozbudowa drogi odcinek dł. 618 m od obwodnicy m. Iłża do drogi gminnej – gmina Iłża, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3560W Ruda Wielka-Dąbrówka Warszawska – gmina 
Wierzbica – rozbudowa drogi powiatowej długości 4353,60 m - gmina Wierzbica, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3564W Radom-Augustów-Kowala-Parznice polegająca na 
budowie chodnika odcinek od m. Kosów do m. Augustów – gmina Kowala – rozbudowa 
drogi powiatowej odcinek dł. 699,7 m. polegająca na budowie chodnika od m. Kosów do m. 
Augustów – gmina Kowala, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3565W Wolanów-Kończyce, gmina Wolanów, Kowala – 
dokumentacja projektowa na rozbudowę drogi odcinek długości ok. 5,6 km (od Wolanowa 
do gr. powiatu) - gmina Wolanów, Kowala, 

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 3570W Zakrzew-Wolanów-Augustów od dogi krajowej nr 
12 do przejazdu kolejowego – gmina Wolanów – dokumentacja projektowa na rozbudowę 
drogi odcinek długości ok. 3,2 km (od drogi krajowej nr 12 do przejazdu kolejowego) – 
gmina Wolanów, 

- Rozbudowa drogi powiatowej (byłej drogi krajowej nr 9) polegająca na budowie chodnika – 
gmina Iłża – dokumentacja projektowa na rozbudowę drogi polegającej na budowie 
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chodnika, odcinek długości ok. 1,0 km od ul. Pankowszczyzna do m. Błaziny Dolne – gmina 
Iłża, 

- Odszkodowania za grunty zajęte pod rozbudowę dróg powiatowych – odszkodowania za 
grunty zajęte pod rozbudowę dróg powiatowych dotyczące trwających inwestycji. 

Na wydatki bieżące związane z utrzymaniem dróg przeznaczono kwotę 12.606.710 złotych, z 
czego: 

- remonty dróg, tj. odnowy nawierzchni, remonty cząstkowe i remonty obiektów 
mostowych i przepustów oraz bieżące utrzymanie dróg – 7.510.000 złotych,  

- zakup materiałów drogowych (sól, piach, znaki drogowe, kruszywo, cement, emulsja 
asfaltowa) i zimowe utrzymanie dróg – 2.458.850 złotych, 

- mechaniczne koszenie traw i chwastów z poboczy i rowów dróg powiatowych, sprzątanie 
ulic, oznakowanie pionowe i poziome dróg, pomiary ruchu drogowego na drogach 
powiatowych oraz przejazdach kolejowych zlokalizowanych w ciągach dróg 
powiatowych, przeglądy obiektów mostowych, opracowanie studium wykonalność dla 
zadań planowanych do zgłoszenia do dofinansowania w ramach środków Unii 
Europejskiej, opracowanie projektów stałej organizacji ruchu i pozostałe usługi (wycinka 
drzew, badania laboratoryjne, wykonanie tablic pamiątkowych) – 2.090.000 złotych, 

- wypłata odszkodowań za nieruchomości przejęte przez powiat radomski pod rozbudowę 
dróg powiatowych, na których roboty budowlane zostały zakończone – 400.000 złotych, 

- ubezpieczenie jednostki od odpowiedzialności cywilnej za zdarzenia na drogach 
powiatowych, opłaty sądowe, sporządzenie operatów na podstawie, których będą 
wydawane decyzje wodnoprawne, sporządzenie audytu bezpieczeństwa ruchu 
drogowego,  składka roczna na konserwację urządzeń melioracyjnych, opłaty za wody 
roztopowe i opadowe, opłaty za wypisy i wyrysy działek, podatek VAT ze sprzedaży 
drzew rosnących w pasie drogowym – 147.860 złotych. 

Natomiast na powierzenie realizacji zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego 
Powiatowi Grójeckiemu zaplanowano 25.000 złotych. 

Niższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z faktu, iż 
w roku bieżącym realizowane są zadania drogowe przy udziale środków zewnętrznych, 
głównie z rezerwy subwencji ogólnej i pomocy finansowej pozyskanej z gmin i samorządu 
województwa mazowieckiego, wprowadzane do budżetu z reguły na przestrzeni roku. 
Ponadto w przewidywanym wykonaniu występują wyższe środki z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg na realizację zadań  inwestycyjnych i bieżących. 

 
W dziale 750 - administracja publiczna zaplanowano wydatki w kwocie 42.022.259 

złotych, tj. 98,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego, z tego 1.868.775,50 złotych 
stanowią wydatki majątkowe określone szczegółowo tabeli nr 4 projektu uchwały. Wydatki 
bieżące natomiast wynoszą 40.153.483,50 złote. 

W ramach wydatków bieżących tego działu finansowane są zarówno zadania rządowe, 
jak i własne powiatu. 
 Na realizację zadań rządowych zaplanowano wydatki w kwocie 25.822 złote, tj. do 
wysokości dotacji celowej przyznanej z budżetu Wojewody na sfinansowanie usług 
pocztowych, opłat komorniczych i za ogłoszenia prasowe, kosztów postępowania sądowego 
oraz zakup materiałów biurowych. 
 Na realizację zadań własnych bieżących zaplanowano wydatki w kwocie 
40.127.661,50 złotych z przeznaczeniem na sfinansowanie: 
-  działalności i funkcjonowania Rady Powiatu w kwocie 1.183.248 złotych,  
-  promocji powiatu, w tym materiały promocyjne i reklamowe, świadczenie usług 

promocyjnych w wydawnictwach prasowych, rozgłośniach radiowych i internecie 
dotyczących działalności powiatu, nagrody na konkursy objęte patronatem Starosty w 
kwocie 577.860 złotych, 
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- wydatków związanych z funkcjonowaniem jednostki i utrzymaniem stanowisk pracy 
Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w kwocie 5.859.665 złotych, 

  - utrzymania i działalności Starostwa Powiatowego w kwocie 32.017.671 złotych, w tym 
pracowników wydziału geodezji realizujących zadania wynikające z art. 41b ust. 3 ustawy 
Prawo geodezyjne i kartograficzne w kwocie 2.901.305 złotych, 

   - zakupu wyposażenia w ramach zadania pn. „Dostosowanie budynków Starostwa 
Powiatowego w Radomiu w celu likwidacji barier architektonicznych i informacyjno – 
komunikacyjnych” w kwocie 292.843 złote, 

   - zakupu szkoleń, infrastruktury i urządzeń informatycznych oraz wykonania audytu 
informatycznego w ramach projektu unijnego pn. „Wdrożenie systemu zarządzania 
bezpieczeństwem informacji w Starostwie Powiatowym w Radomiu wraz z zakupem 
oprogramowania i urządzeń informatycznych” w kwocie 196.374,50 złote. 

Niższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika głównie z 
faktu, że w przewidywanym wykonaniu występują wydatki na utrzymanie stanowisk pracy w 
Powiatowym Centrum Usług Wspólnych, które przestaje funkcjonować z dniem 31 grudnia 
2024 roku oraz otrzymania niższej dotacji z budżetu państwa na zadania z zakresu 
administracji rządowej. Ponadto w wyższej kwocie realizowane były zadania inwestycyjne. 

 
W dziale 752 – obrona narodowa zaplanowano wydatki w kwocie 161.620 złotych, 

tj. 135,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego. W dziale tym finansowane są 
zarówno zadania rządowe, jak i własne powiatu. Na realizację zadań rządowych zaplanowano 
wydatki w kwocie 161.200 złotych, tj. do wysokości przyznanej dotacji z budżetu państwa na 
sfinansowanie kwalifikacji wojskowej. Na realizację zadań własnych zaplanowano wydatki w 
kwocie 420 złotych na sfinansowanie kosztów transportu podczas kontroli problemowych z 
zakresu obronności. 

Wyższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z 
otrzymania wyższej dotacji z budżetu państwa na przygotowanie i przeprowadzenie 
kwalifikacji wojskowej. 
 
 W dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zaplanowano 
wydatki w kwocie 126.838 złotych, tj. 22,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego. 
Wydatki w tym dziale przeznaczone są na finansowanie: 
- programu „Bezpieczny Powiat Radomski” w kwocie 71.038 złotych, tj. między innymi 

zakup nagród dla laureatów konkursów organizowanych w ramach ww. programu, 
wykonanie poradnika dla seniorów, elementów odblaskowych, obsługę Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Powiatu Radomskiego, 

- zasilenia Funduszu Wsparcia Policji Województwa Mazowieckiego z przeznaczeniem na 
zakup akcesoriów do pracy z psem patrolowo – tropiącym dla Komendy Miejskiej Policji 
w Radomiu w kwocie 1.500 złotych, 

- zasilenia Funduszu Wsparcia Policji Województwa Mazowieckiego z przeznaczeniem na 
zakup psa patrolowo – tropiącego dla Komendy Miejskiej Policji w Radomiu w kwocie 
12.000 złotych, 

- zasilenia Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej z 
przeznaczeniem dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Radomiu na zakup 
sorbentu przeznaczonego do likwidacji skutków miejscowych zagrożeń w kwocie 40.000 
złotych, 

- szkoleń pracowników Biura Zarządzania Kryzysowego w kwocie 1.775 złotych, 
-  przeglądu zespołu radiowo – masztowego działającego w Radiowej Sieci Zarządzania 

Wojewody w kwocie 525 złotych. 
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Niższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika głównie 
z faktu, że w roku bieżącym powiat realizuje w wyżej kwocie wydatki majątkowe, a także 
zakupione zostały czujniki czadu dla mieszkańców powiatu. 
 
 W dziale 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowano wydatki w kwocie 439.488 
złotych, tj. 104,1% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Są one przeznaczone na 
realizację zadań rządowych z zakresu świadczenia nieodpłatnej pomocy prawnej, a 
finansowane są dotacją celową z budżetu państwa. 

Wyższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z faktu, 
że na 2025 powiat otrzymał wyższą dotację celową z budżetu państwa na realizację ww. 
zadania. 
 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Murawski powiedział, że przedstawiony budżet to 
bardzo ambitny, inwestycyjny budżet gdzie prawie 44 mln zł jest przeznaczone na inwestycje 
drogowe.  
 
Radny Tomasz Skiba powiedział, że owszem inwestycje widać, ale po zachodniej stronie 
Powiatu Radomskiego, ale jeżeli chodzi o gminę Iłża to np. dokumentacja na przebudowę 
drogi i budowę chodnika Jasieniec Iłżecki Górny dodatkowo rozbudowa drogi powiatowej w 
Seredzicach, częściowo wyłożony odcinek 600 m w m. Kolonia Seredzice ta inwestycja też 
jest połączona z drogą obecnie budowaną, której nie uda się dokończyć w tym roku w m. 
Seredzice do granic województwa. Mają także dokumentację jeżeli chodzi o budowę 
chodnika wzdłuż byłej drogi krajowej nr 9, w WPF nie znalazł, że będą dalej kontynuowane 
prace odnośnie drogi Krzyżanowice- Polany, nie widać żadnych przymiarek na lata przyszłe 
jeżeli chodzi o realizację tych inwestycji do których jest robiona dokumentacja, a także nie 
widać kolejnych inwestycji na terenie gminy Iłża. Rozumie, że Iłża nie jest jedyna gmina na 
terenie powiatu, ale wystarczy spojrzeć na długość dróg powiatowych, a mają około 17% 
dróg powiatowych na swoim terenie. Drogi te są w takim stanie, że niezbędne jest już 
przeprowadzenie różnego rodzaju remontów i przebudów. Powiedział, że brakuje mu 
inwestycji drogowych na terenie gminy Iłża. Rozumie, że są różne potrzeby, że budżet nie jest 
z gumy, ale uważa, że tereny iłżeckie nie są dofinansowane w sposób wystarczający. 
Powiedział, że patrząc na długości dróg na naszym terenie to 16,5% jest to procentowy udział 
dróg na terenie gminy Iłża tj. około 90 km dodatkowo przy oddaniu drogi trasy lubelskiej 
dojdą kolejne kilometry i tych dróg powiatowych będzie prawie 100 km na terenie gminy 
Iłża. Obawia się, że jeśli zostaną uruchomione jakieś środki w latach przyszłych to może się 
okazać, że nie mają dokumentacji i stan dróg na terenie Iłży będzie się pogarszał.  
 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Murawski zwrócił się do radnego Skiby, aby cierpliwie 
czekał, ponieważ on też czekał w gminie Wolanów kilka lat, żeby wybudować drogi i teraz 
też dokumentacja jest robiona. Natomiast w tym i przyszłym roku nie będzie inwestycji. To 
nie jest tak, że na terenie zachodnim bo na terenie południowym też są realizowane 
inwestycje jak np. ta w gminie Iłża Seredzice budowa drogi z mostem, pokazuje to, że 
inwestują we wszystkich gminach całego Powiatu.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
powiedziała, że w tym roku roba dużą inwestycje Seredzice- Iłża budowa obiektu mostowego 
i 0,5 km odcinek drogi. Nie wie skąd takie przekonanie, że to zadanie nie zostanie 
zakończone w tym roku. Powiedziała, że są na etapie końcowym, przedłużyli umowę do 20 
grudnia, zostało 3 dni na położenie warstwy ścieralnej, wykonanie poboczy i oznakowanie. 
Zostało wykonane bardzo dużo robót w trudnych warunkach, wie, że były obiekcje co do 
terminu zakończenia tej inwestycji. Natomiast robią wszystko, zważając na jakość robót, żeby 
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ta inwestycja była w tym roku zakończona i dobrej jakości, prawie 10 mln zł z czego 4 mln  z 
rezerwy subwencji ogólnej, którą trzeba rozliczyć do końca tego roku, dlatego to zadanie jest 
pod szczególnym nadzorem. Kolejny odcinek Seredzice- Iłża  odcinek 600 m wpisany jest do 
budżetu , to jest dokumentacja którą dopiero w tym roku otrzymali, nie maja jeszcze na niej 
decyzji ZRID a już ją zaplanowali do realizacji w przyszłym roku z powodu jej złego stanu 
technicznego, ona absolutnie nie łączy się z tym odcinkiem, który jest teraz robiony, jest to 
odrębne zadanie, odrębna dokumentacja projektowa i odrębne środki finansowe, pomimo , że 
to jest jeden numer drogi, ale dwa odrębne zadania. Na to zadanie planują pozyskać środki z 
budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach komponentów wsparcia zadań ważnych dla 
równomiernego rozwoju Województwa Mazowieckiego, gdzie mogą pozyskać nie więcej niż 
4 mln zł, wartość kosztorysowa tego zadania jest w granicach 9 mln zł. Powiedziała, że mają 
przygotowane dwie dokumentacje na Iłża-Rybiczyzna – Grabowiec prawie 7 km, od połowy 
roku procedowana jest decyzja ZRID, więc po uzyskaniu decyzji zadanie jest przygotowane 
do realizacji. Jak również Wierzbica-Polany-Krzyżanowice gdzie na terenie gminy Iłża jest 
3,3 km i też dokumentacja jest opracowana i w tym roku w cyklu dwuletnim są zlecone 
kolejne dwie dokumentacje na budowę chodnika przy drodze krajowej nr 9 jak również przy 
drodze na Jasieniec Iłżecki. Jest to w porozumieniu z burmistrzem gdzie rozmawiają, gdzie 
deklarował udzielenie pomocy finansowej do realizacji tych zadań. Trudno jest mówić, że nie 
jest przygotowany front robót na terenie gminy Iłża, bo zsumować te dwie dokumentacje, 
które już są opracowane to jest ponad 11 km. Wybudowanie tylu kilometrów, licząc za km – 
8 mln zł to jest wartość, jeśli nie pozyskają środków z innych źródeł to te zadania będą 
realizowane latami. Przygotowując kolejny front trzeba myśleć kiedy zrealizują te zadania na 
które mają już opracowane dokumentacje i mają pozwolenia, wszystko się zmienia, tracą 
aktualizacje, dochodzą inne przyłącza itp. W tym roku opracowanych zadań będą mieć 25 
dokumentacji projektowej za kwotę ponad 400 mln zł. Dodała, że naprawdę się starali, aby na 
każdej gminie adekwatnie do ilości kilometrów, ale to nie jest jedyny czynnik, który powinien 
decydować o tym jakie zadania są realizowane. Przede wszystkim  skupiają się na tym, że te 
drogi, które są w najgorszym stanie, gdzie jest największe natężenie ruchu drogowego. Biorą 
pod uwagę wszystko w sposób rozsądny. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka podziękował radnemu za to pytanie, bo to 
uzmysłowiło im jak bardzo dużo w gminie Iłża i w tym roku i w przyszłych latach ma 
nadzieję, że będą realizowali, te dokumentacje, te zadania które są w tym roku jak i również 
te zadania, które są wpisane na przyszły rok. Porozumienia z panem burmistrzem o 
współfinansowaniu wkładu własnego. Mówił już wielokrotnie, że Rządowy Fundusz 
Inwestycji Lokalnych nie istnieje, a to były dziesiątki milionów złotych, Rządowy Fundusz 
Inwestycji Strategicznych nie istnieje, to były dziesiątki milionów złotych dla naszego 
powiatu, nawet 95 czy 98 % do niektórych zadań. Rządowy Program Rozwoju Dróg, ostatni 
rok, dodał, że będą aplikować na drogę Urbanów-Stare Zawady- Jedlińsk ponad 6km w 
systemie trzyletnim, czekają na rozstrzygnięcie naboru. Przypomniał, to, że Rządowy 
Fundusz jest, ale został okrojony o 50% bo nie ma tych podprogramów jeśli chodzi o 
remonty, jeśli chodzi o bezpieczeństwo czyli przejścia. Jeśli będą mogli aplikować to na 
pewno te zadania i inne będą rozpatrywane w kontekście aplikowania, padło pewne 
oczekiwanie w związku z programem dla Równomiernego Rozwoju Mazowsza o 4 mln zł 
również do gminy Iłża. Dlatego zachęca, zwłaszcza panów radnych, którzy współrządzą, 
decydują o takich rzeczach jak  „strumień płynie pieniądza” niekoniecznie do Warszawy, 
Wrocławia , ale przede wszystkim do tej Polski gminnej, powiatowej dlatego prosi o to, żeby 
byli skutecznymi adwokatami, aby te pieniądze nie tylko na drogi, ale również na szpitale, 
ZOL-e i na wiele innych inwestycji. To wszystko pokazuje jak dla miejscowości , gminy Iłża 
w przyszłym roku również planują zrealizować, choć nie wszystko zależy od nich i trzeba 
dbać o to, żeby środki były przyznawane powiatowi. 
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Więcej pytań i uwag nie było. 
Komisja  przy 5 głosach za, 1 wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

 
 
Przystąpiono do realizacji 3 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął 6 
posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony 
Ludności  o godz. 15:45. 
 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                                Paweł Górak 


